
ODRZAN VELIKI MITING UJEDINJENE OPOZICIJE POD SLOGANOM
"STOP TERORU ZA DEMOKRATSKE IZBORE"  

Oko 300.000 hiljada ljudi naslo se na ulicama u centru Beograda da bi podrzali ujedinjenu 
opoziciju u njenom prvom zajednickom nastupu po sloganom “Stop teroru za 
demokratske izbore”. 
Jedan od najupecljatljivijih govornika bio je i predsednik IO SNV Kosova i Metohije, 
Momcilo Trajkovic ciji govor prenosimo u celini: 
 
GOVOR MOMCILA TRAJKOVICA 
Pomaze Bog gradjani Beograda i Srbije, 
Eto, pred Vama je izdajnik srpskog naroda, kako rekose ovi koji vladaju ovim unesrecenim narodom. 
Jedan od izdajnika. Zasto sam ja izdajnik? Moram da se ispovedim svome narodu. Zato sto sam ostao 
sa svojim prijateljima, sa vladikom Artemijem i Srpskom crkvom da branim Kosovo. Ako je to izdaja, 
pristajem braco i sestre, ja sam izdajnik i neka mi narod i istorija sude. 
Dolaze kod nas majke, sestre, ocevi, braca kidnapovanih. Placu, traze pomoc za svoje unesrecene, 
nestale. I kazu: "Vladiko Artemije, gospodine Trajkovicu, Nojkicu i ostali, idite i sa crnim djavolom 
razgovarajte i pronadjite nam decu". A mi, mi krecemo da razgovaramo sa onima koji su odgovorni za 
kidnapovanje. A, onda oni kazu: "Izdajnici". Pristajem na izdaju, ako mogu da spasim makar ijednu 
postenu glavu srpsku, muslimansku, goransku, romsku... I sve glave...  
Braco i sestre, dragi prijatelji. Mi Srbi na Kosovu i Metohiji imamo tri moguca odgovora na nase 
stanje. Prvi je odgovor onaj koji je ponudio Milosevic nakon kapitulacije, kada je povukao vojsku, 
policiji i ceo narod pokusao da ga izvede, da bi imao pokrice. Nismo pristali na tu izdaju. Ostali smo 
da cuvamo Kosovo kako bi demokratska Srbija imala sansu da resi problem Kosova u korist srpske 
drzave, srpskih interesa i svih gradjana koji u njoj zive. 
Drugi odgovor je ovo sto nam danas rezim g. Milosevica nudi. A, on kaze: "Ostanite, trpite. Nema 
saradnje sa medjunarodnom zajednicom, iako sam ih ja doveo. Samo ja imam pravo sa njima da 
saradjujem. Mi cemo na tenkovima doci i osloboditi Kosovo gurajuci tudju decu, drugu decu da gube 
glave". Gde su sinovi, gde su zrtve koje su pale da bi odbranile Kosovo? Tako se Kosovo ne brani i 
zato smo na ivici da Kosovo izgubimo. 
Ali, danas ovde vidim sansu. Vidim priliku da to mozemo i sacuvati. A, sacuvacemo, ukoliko nas 
podrzite da nastavimo da radimo ono sto poslednjih meseci radimo. Da pokusamo da sa onima koje 
je Milosevic tamo doveo pronadjemo odgovor samo na jedno pitanje - gola egzistencija i opstanak 
napacenog srpskog naroda. Da stvorimo uslove da srpski narod sa Kosova i Metohije koji luta 
unesrecenom i osiromasenom Srbijom, koji smeta, koji je na teret upropascenom srpskom narodu, 
vratimo na svoja ognjista i na taj nacin stvorimo uslove da ojacamo i da demokratska Srbija ima 
priliku da to pitanje resi u nasu korist.  
Moram da kazem da i medju nama ima mnogo dilema. Moram da kazem da nije lako gledati tu 
medjunarodnu zajednicu, koja je dosla da resi problem, kako se uz njeno prisustvo seli 200.000 Srba, 
50-tak hiljada Roma, Muslimana, Goranaca i drugih. Kako se pale srpske crkve, kako se kidnapuju 
ljudi, kako ubijaju ljude.., a, oni ne uspevaju, nece ili ne mogu da stanu na put takvoj nesreci. Ali, 
nemamo kud. Mi cemo razgovarati, jer su oni dok demokratska Srbija ne stane na noge nasa jedina 
sansa. 
Mozete li zamisliti Vi narod u Srbiji kod koga ne moze da dodje njegova vlast. Da dodje, da ga pita: 
"Koji su problemi? Koje su muke? Kako Vam je? Mozete li izdrzati?" Sakrili su se u jazbine. Pozivam ih, 
da bih ja, i da bi mi prestali da se bavimo ovim cime se bavimo. Da bi smo prestali da izdajemo. Da 
dodju kod svog naroda. Da vrate one koje su vodili narod i izdali ga. Da ih vrate dole da bi prestala 
prodaja imanja bas od onih koji su pobegli od naroda i da onda kazu da stvarno zele da resavaju 
problem. Ali, oni ne smeju da dodju. Ne smeju zato sto su, kada su odlazili poneli sa sobom stotine 
punih slepera, a narod izmanipulisali da bi za njima posao i da bi imali pokrice za ono sto su oni 
pokrali.  
Ja ovim ne zanemarujem da je kljucni uzrok nase nesrece albanski terorizam. Ali, zato postoji drzava. 
Zato postoji politika da politickim sredstavima razbije separatizam i dobije svet za sebe. Nazalost, 
jedan glupa, izdajnicka politika u tome nije uspela. I mi, pitamo se sta da dalje da radimo. Moram da 
kazem vrlo je tesko bilo doneti odluku koju smo pre neki dan doneli. I javno da kazem da sam ja bio 
drugacijeg miljenja, ali to ne znaci i da postoji drugi put. Jedni put koji postoji jeste saradnja za 
medjunarodnom zajednicom i demokratska Srbija.  
Imamo drugi problem. Srbi razlicito razmisljaju u razlicitim pozicijama. Nasa braca na severu Kosova 
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imaju mnogo tezak problem, da zaustave prodor albanskih terorista, a mi u centralnim delovima 
Kosova da opstanemo pod najtezim uslovima. Ja sa ovom mesta porucujem nasoj braci iz severne 
Mitrovice i severnog Kosova, necemo se svadjati. Mozda je ovo sto je uradjeno i greska. Zato zelimo 
da sednemo hitno, uz pomoc nase demokratske opozicije, da pronadjemo kompromis, da se ujednimo 
i da krenemo u dalju borbu za opstanak naseg naroda. 
Braco i sestre, da zavrsim. Odlazim sa jednim obecajem. Srpski narod na Kosovu i Metohiji ucinice sve 
da izdrzi ovo tesko vreme, da sto pre demokratska Srbija ojaca i zajedno sa nama resi problem. 
Mnogo ce biti tesko. Ja obecavam pred ovim narodom, pred citavom Srbijom da cu ostati tamo da 
nastavim borbu sa nasim vladikom Artemijem, sa nasim saradnicima u borbi za odbranu Kosova i 
Metohije, u borbi da Kosovo i Metohija ostanu u Srbiji. Nema druge. 
Zato, braco i sestre, kada ponovo cujete kako mi izdajemo, verujte, tada su gospodin vladika 
Artemija, Momcilo Trajkovic i drugi nasi saradnici otisli da razgovaraju trazeci spas za nas narod. Za 
svaku glavu. Jer, druge nam nema sve dok nasa drzava ne ojaca i ne preuzme stvar u svoje ruke.  
Zato, pozivam da ucinimo sve da dodje do mirnih i demokratskih promena u Srbiji, jer nama rat nije 
potreban, da bi mogli da mirno, polako, kao sav normalan svet resavamo pitanje. Ako tako 
postupimo, ja sam siguran da ce se uskoro i nasa vojska i nasa policija i nasa vlast vratiti dole. Ali, 
verujte, sa Milosevicem nikada nece, pa makar i mi to zeleli. Hvala. 
 
INTERVJU GOSPODJE RADE TRAJKOVIC, CLANA SNV KOSOVA I METOHIJE 
I JEDNIM OD 4 POSMATRACA U PAVK-U BANJALUCKOM ‘REPORTERU” 
Reporter: Postoje informacije da vam prete zbog ulaska u PAVK?  
Trajkovic: Zaista postoje pretnje, ali nemam vremena da se time bavim i ne pripadam grupaciji koja 
se plasi ljudi koji vole da na takav nacin opstruiraju ili funkcionisu. Nesto sto prihvatim, prihvatim sa 
svim rizicima koji su neminovni. Normalno je da ocekujem bozju pomoc u svemu tome.  
Da li ti pritisci dolaze sa samog Kosova ili iz Beograda?  
Mislim da su uglavnom iz Beograda. Narod nema zelju i moc da vrsi takvu presiju, osim par ljudi koji 
su instruirani.  
Zasto ste se ipak odlucili za ulazak u PAVK, iako ste u februaru tvrdili da necete uci u vece dok se ne 
obezbedi povratak gradjana nealbanske nacionalnosti na Kosovo?  
Imali smo neprijatna iskustva sa medjunarodnom zajednicom. Momcilo Trajkovic i vladika Artemije bili 
su clanovi Prelaznog saveta i za vreme njihovog boravka u toj instituciji desio se najveci egzodus 
Srba. Nisu uspeli nista da sprece. Moram da kazem da sam izjavila da se necemo vratiti u institucije 
do povratka Srba. Medjunarodna zajednica je rusila nasu zemlju, sto je jos teze, imali smo ljudske 
zrtve, a to je pravdano demokratizacijom Kosova i borbom za to da nijedna zajednica ne vlada nad 
drugom. Ako je ta medjunarodna zajednica ubijala da bi Albanci mogli da zive na nekom mirnom 
Kosovu, onda ona ima veliki kredibilitet da im kaze “mi smo ubijali Srbe, rusili gradove za vas” i da 
vrlo energicno i ultimativno zahteva da prestanu, za pocetak, nas da ubijaju.  
Sta je prevagnulo da poverujete medjunarodnoj zajednici?  
Da im verujemo sigurno ne bismo usli u svojstvu posmatraca nego u svojstvu stalnih clanova. Mi sve 
to primamo sa rezervom - koga su zmije ujedale i gustera se plasi. Posmatracka mesta smo prihvatili 
na osnovu obecanja vrlo znacajnih faktora medjunarodne zajednice da ce nam sigurno pomoci ukoliko 
budemo u institucijama. Videlo se da izvan institucija nemaju nameru da urade bilo sta ozbiljnije ni na 
povratku, ni na uspostavljanju nekih normalnijih odnosa.  
Oliver Ivanovic upravo to tvrdi i kaze da bi medjunarodna zajednica morala nesto da ucini, a da se sa 
vasim ulaskom u PAVK srpsko pitanje opet gura u stranu. Sada postoji izgovor tipa, eto, ipak uradjeno 
je nesto, Srbi su u institucijama.  
To je jedna apsolutna besmislica. Mi smo usli u PAVK da bi pocelo da se resava pitanje srpske 
zajednice. U suprotnom, ispalo bi da smo usli da bismo resili neko licno pitanje. Ne verujem da bi iko 
od nas svoj autoritet i licnost podario samo radi sebe i, na kraju krajeva, ucinio tako veliku zrtvu kao 
sto je zrtva sedeti za stolom sa Hasimom Tacijem.  
Postoji ocena da je ulaskom u PAVK doslo do podele Srba na Kosovu. Da li se slazete sa tim?  
Nas postupak je izazvao samo velike reci i teske optuzbe koje uglavnom dolaze od predstavnika vlasti 
iz Beograda. Normalno, i velikih izjava ljudi sa severa Kosova, nudjenja istorijskih ostavki u nasem 
Srpskom nacionalnom vecu. Sva politika severa Kosova bila je usmerena na stvaranje i ocuvanje 
egzistencije tog dela Kosova samo do Ibra, a nasim ulaskom u PAVK taj je koncept propao. Imati 
samo devet odsto teritorije Kosmeta pod svojom kontrolom za nas je neprihvatljivo, osim, mozda, za 
rezim, koji smatra da je dobijanjem “Trepce” dobio sve sto je najznacajnije na Kosmetu.  
A kako mislite da prevladate jaz izmedju vas i SNV-a u Kosovskoj Mitrovici, s obzirom na to da je 
najavljeno osnivanje novog veca u kome nece biti mesta za vas?  
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Izmedju nas je bilo mnogo susreta, razgovora, javnih i tajnih. Mi smo se cak bili dogovorili da na 
Kosovu imamo dve politike. Znaci da jedni udju, a da drugi ne udju i da ne bude velikih reci izmedju 
nas. Ti dogovori su bili sa g. Markom Jaksicem, njegovim partijskim liderom g. Kostunicom, koji je 
takodje podrzao tu ideju i mislio - makar onda kada smo razgovarali - da je to ispravno, jer ocuvanja 
Kosova i Metohije nema bez centralnog dela gde su Srbi u tesoj situaciji. Zasto se nakon ulaska u 
PAVK digla bura, zasto je dogovor prekrsen - to treba pitati njih. Mislim da tu velikog udela ima g. 
Ivanovic, covek koji je vrlo kasno usao u SNV Kosovske Mitrovice, usao sa svojom grupom sa mosta, 
za koju mislimo - zapravo znamo - da je u vezi sa rezimom u Beogradu.  
Na sta mislite kada to kazete?  
Nase informacije iz Beograda govore da su g. Ivanovic i njegov portparol Nikola Kabasic imali susrete 
sa g. Nikolom Sainovicem i jos nekim ljudima o kojima ne bih zelela da govorim. 
Ali u Mitrovici su upravo clanovi SPS-a izvukli deblji kraj u sukobu sa momcima sa mosta?  
Da. Oni su se tukli jer obecanja koja su dobijali na tim sastancima sa rezimom u Beogradu na terenu 
posle nisu bila ostvarena. Onda su oni, revoltirani, napali Zorana Andjelkovica.  
Pre dve godine protivili ste se ucescu stranih pregovaraca u resavanju kosovske krize. Sada ste 
primorani da saradjujete sa njima. Kako to dozivljavate?  
Vrlo lose. Uloga je vrlo teska, nuzda pravila menja. Jos dok sam bila u Vladi pripadala sam grupi ljudi 
koja je bila izrazito protiv dozvole za ulazak verifikatora, jer je za mene to bio uvod u gubitak kontrole 
i ingerencija nase drzave na Kosovu i Metohiji. Na TV “Palmi plus” rekla sam da sam ministar jos 
mesec dana, mozda jos cetiri godine, ali sam protiv odluke. Ta je izjava izazvala i u stranci i u vladi 
precutno negodovanje i mrke poglede. Sada je nasa vojska i policija povucena - ja nisam potpisala 
Kumanovski sporazum, nisam bila ni u jednoj instituciji sistema i ponosna sam zbog toga. Trenutno je 
na Kosovu vlast UN, cija je personifikacija g. Bernar Kusner, a njegov rezultat je prelazno vece: tu 
vlada medjunarodna zajednica, a srpska i albanska strana su sukobljene strane na Kosovu i Metohiji. 
Kako saradjujete sa g. Kusnerom? Jednom ste izjavili da jedino sto on Srbima nudi jeste zoo-vrt?  
Ha, ha, ha... G. Kusner i ja vrlo cesto imamo vrlo zestoke rasprave. Mi smo lekari i kao kolege 
mozemo da se postujemo, ali kao politicari imamo pravo da se nikada ne slozimo.  
Verujete li da on zeli da pomogne Srbima?  
Da u bilo sta verujemo, usli bismo u stalno clanstvo. Hocu da budem malo demokrata... ha, ha, ha.  
Da li je ulazak u PAVK davanje legitimiteta nekoj fantomskoj drzavi u nastajanju, kao sto tvrde neki 
kosovski Srbi? Sta zapravo mozete da postignete preko PAVK-a?  
Nedostaje nam da sednemo svi zajedno pa da oni kazu koji je bio drugi put da pocne resavanje 
pitanja srpske zajednice, s obzirom na to da drzava ne moze da pomogne, da nam je stanovnistvo sa 
Kosmeta iscurelo kao pescani sat, da je bez posla u jednom danu ostalo 120.000 Srba. U centralnom 
delu niko ne radi, vec od devet casova mozete da vidite Srbe kako sede pored zadruga i piju, onda su 
tu svadje, tuce.  
Svojim ulaskom pokusacu da izdejstvujem preko predstavnika znacajnijih zemalja Evrope i Amerike da 
se u svakoj enklavi gde zive Srbi instalira infrastruktura kako bi se zaposlili. Ne znam kakva je to 
perspektiva da sedimo i da cekamo propast misije - ako propadne, bice tu guzve nedelju-dve, ali mi 
od toga nikakvu korist necemo imati. Medjunarodna zajednica ima mehanizme da svoje poraze i 
nedela prikrije. Svojim ulaskom omogucili smo joj da misija ne bude porazena i zato ocekujemo da ce 
nam pomoci. Ukoliko se to ne desi, imamo prava da kazemo - obecavali ste, bez ikakvog osecaja 
krivice iznalazicemo druge nacine otpora i borbe za ocuvanje nase zajednice.  
Jugoslovenski komitet za saradnju sa misijom UN-a ocenio je da je ulazak vas cetvoro u PAVK akt 
izdaje?  
Mislim da njima jako smeta to sto cemo sada biti u mogucnosti da pratimo i njihove kontakte sa 
medjunarodnom zajednicom. Nekada mi se cini da su neke odluke g. Kusnera u dogovoru sa 
Beogradom, a na stetu i drzave i naroda.  
Na koje odluke mislite?  
Na uredbe koje je g. Kusner donosio do sada. Odmah posle naseg pristanka za ulazak kao 
posmatraca dosli su predstavnici UNMIK-a i pitali su me sta prvo zelim da uradim. Prvo sam htela da 
te uredbe dobijem i dogovorila sam se sa ekspertima za medjunarodno pravo i medjunarodne odnose 
da ocene koliko je UNMIK uzurpirao pravo nase drzave, koliko je rusio rezoluciju 1244, pokrenemo 
reviziju uredbi i vracanje UNMIK-a rezoluciji.  
Da li kao deklarisani srpski nacionalista dolazite u kontakt sa Albancima i kakav je vas medjusobni 
odnos?  
Nije bilo kontakta. Kada su usle snage KFOR-a, grupa Albanaca obucenih u crno posla je da me 
kidnapuje. Medjutim, na vratima je bio portir koji zna albanski, obavestio me je i uspela sam da 
pobegnem sa klinike. Ne krijem da sam vrlo jasno nacionalno orijentisana. U prelaznom vecu cu 
zastupati interese svoga naroda, tamo nisam radi g. Tacija. O g. Taciju mislim isto ono sto on misli o 
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mom narodu. Moje je da reagujem na ono sto g. Taci uradi, radio on to, kako kazu, 
vaninstitucionalno, uterivanjem u egzodus i etnickim ciscenjem, ili kroz institucije UNMIK-a, odlukama 
koje bi uticale na odvajanje Kosova od moje drzave.  
U kojoj od opcija je buducnost Kosova: Kosovo regiona, multietnicko Kosovo, ili imate neko svoje 
resenje?  
Istorijsko pravo Srba i Srbije je da je Kosovo njihovo. Zelja Albanaca, normalno, jeste da Kosovo bude 
nezavisno i u sastavu Velike Albanije. Kosovo koje bi izlazilo iz sastava Srbije napravilo bi niz 
problema. RS bi odmah trzila da se odvoji od BiH, destabilizovao bi se Balkan. Medjunarodna 
zajednica je unistila koncept Velike Srbije, Velike Hrvatske, mislim da nece dozvoliti Veliku Albaniju. 
Ne ocekujem da ce status Kosova biti po ustavu od pre desetak godina, ali cu se boriti da ne bude ni 
po onom iz 1974, kada je preko 200.000 Srba iscurelo sa Kosova i Metohije. Znaci, treba naci modus, 
a to cemo i videti sa ekspertima, po kom Srbi iz Srbije nece vladati nad Albancima, ali i po kom 
Albanci nece vladati nad Srbima u njihovim enklavama. 
Sta biste porucili Srbiji?  
Da se sto pre otarase patriotskog rezima iz Beograda. Vrlo cesto se cuje da vlast u zemlji drze 
patriote, a sa ovim patriotama drzava nam je sve manja, sve vise je Srba sa celom imovinom na 
kolicima. I porucila bih mladima da je dezerterstvo od ovog rezima patriotizam. 
 
RADE STANIC 
DOGADjAJI U PROTEKLOJ NEDELJI 
PONEDELjAK, 10.04.2000 
Komandant evropskog korpusa spanski general Huan Ortuno, koji sredinom aprila preuzima komandu 
KFOR-om, doputovao je na Kosovo i Metohiju. On ce nedelju dana provesti sa generalom Rajnhartom, 
a od 18. aprila zvanicno preuzima funkciju.  
Portparol UNMIK-a Suzan Manuel saopstila je da je na Kosovu tokom prosle nedelje ubijeno deset 
osoba, a da su zrtve novog porasta nasilja u pokrajini nealbanci. 
Predsednik vladajuce Socijalis-ticke partije Albanije Fatos Nano izjavio je da ideja o Velikoj Albaniji “ne 
postoji u glavama Albanaca”, vec je to “osecaj koji imaju nealbanski faktori”. 
Portparol KFOR-a Filip Anido je izjavio da je KFOR prijavio ubistvo jednog Srbina koji je ubijen iz 
vatrenog oruzija u restoranu Tirana u Gnjilanu. 70-ogodisnju staricu, Muslimanku, je KFOR prevezao u 
bolnicu u Peci nakon sto ju je napala grupa od 15 muskaraca. KFOR i policija UNMIK-a su intervenisali 
nakon cega se guzva razisla. ( 
Na ceremoniji u sedistu NATO-a u sredu, 12-tog aprila, generalni sekretar NATO-a Lord Robertson ce 
odlikovati komandanta NATO snaga u Evropi, generala Veslija Klarka NATO medaljama za zasluge u 
bivsoj Jugoslaviji i na Kosovu. ( 
Komandant Severnog Sektora KFOR-a francuski general Pjer De Saki De San i predsednik Izvrsnog 
odbora Srpskog nacionalnog veca (SNV) u Kosovskoj Mitrovici Oliver Ivanovic, slozili su se da incidenti 
poput jucerasnjeg ne bi trebalo da se ponavljaju. Ivanovic je izjavio da su tri Albanca sa sluzbenim 
legitimacijama OEBS-a presli most sa namerom da isprovociraju grupu Srba koji su se nalazili u 
neposrednoj blizini mosta. 
 
UTORAK 11.04.2000 
Komandant Kfora Klaus Rajnhart izjavio je u utorak da su “bezbednost i sloboda kretanja temelj za 
buducnost na Kosovu” i pozvao sve stanovnike pokrajine da te principe postuju. Protosindjel Sava 
Janjic ocenio je da za sada “ne postoje uslovi za povratak Srba, a ne izgleda ni da Albanci to zele”.( 
Predsednik Komisije za ljudska prava SNV Nikola Kabasic, izjavio je da ce zahtevati hitan sastanak sa 
predstavnicima UNMIK, OEBS, policije povodom saznanja da su u juznom delu Kosovske Mitrovice, ali 
i u ostalim opstinama kosovskomitrovackog regiona na javnim mestima, i putem sredstava javnog 
informisanja (“Bota sot”, “Kosova sot”, “Dardania pres”, Radio Mitrovica) istaknute poternice sa 
fotografijama uglednih Srba, radi njihovog hapsenja i likvidacije, prenosi “Glas javnosti”. 
U Orahovcu i Cernici, tokom protekle noci, dogodilo se vise napada na kuce Srba, u kojima je 
pricinjena velika materijalna steta, saopstili su radio amateri. Sinoc je iz automatskog oruzja 
napadnuta kuca Ivana Simica, na periferiji Orahovca. U selu Cernica, u Gnjilanskoj opstini, nocas je 
molotovljevim koktelima napadnuta kuca Milorada Simica. 
Sednici Privremenog administrativnog veca Kosova (PAVK), koja je odrzana u Pristini, prisustvovala je 
Rada Trajkovic u statusu posmatraca SNV KiM, saopstili su predstavnici za stampu UNMIK-a. Tema 
razgovora, bila je bezbednost u pokrajini. 
Predsednik Helsinskog komiteta za ljudska prava Sandzaka, Sefko Alomerovic, izjavio je je ovaj 
komitet pouzdano utvrdio da na 5 lokacija na Kosovu i Metohiji postoje logori za nealbansko 
stanovnistvo, kao i da misija UN na Kosovu to nije proverila.  

Page 4 of 7Poseta Americi Sreda

4.10.2007http://www.glaskim.co.yu/glasnik/brojevi/broj02.htm



Kako saopstava KFOR, zeleznicka linija izmedju Kosova Polja i Leska bice obnovljena u ponedeljak, 
posle tronedeljne pauze, prouzrokovane eksplozijom mosta u Ravnoj Gori, 10 km severno od 
Mitrovice. Linija ce za sada saobracati do Zvecana, dok popravka mosta ne bude zavrsena, za sta ce 
biti potrebno oko dva meseca. 
Portparol UNMIK-a Suzan Manuel, saopstila je u ponedeljak da je na Kosovu tokom prosle nedelje 
ubijeno deset osoba, a da su nealbanci zrtve novog porasta nasilja u pokrajini.  
Direktor OEBS-a za region Kosovske Mitrovice, Kerolin Mek Ku, u razgovoru sa Oliverom Ivanovicem 
rekla je da ce OEBS sprovesti istragu protiv trojice Albanaca zaposlenih u ovoj organizaciji, koji su 
prouzrokovali jucerasnji incident u Kosovskoj Mitrovici. Do sukoba je doslo, kada su tri Albanca iz 
juznog dela grada sa identifikacionom karticom OEBS-a, presla na severnu stranu i pokusala da 
fotografisu taj deo grada, sto Srbi nisu dozvolili.  
Postojece jedinice Ujedinjenih Arapskih Emirata, u sastavu KFOR-a, mogle bi biti pojacane 
pripadnicima francuskog KFOR-a, kako bi se povecala bezbednost srpskih sela koja se nalaze u 
unutrasnjosti Kosova, izjavio je za agenciju Srna, predsednik Izvrsnog odbora SNV 
kosovskomitrovackog okruga, Oliver Ivanovic, posle sastanka sa komandantom severnog sektora 
KFOR-a, generalom Pjer de Saki de Sanom.  
KFOR je demantovao vest poljske agencije Paf, da je Zoran Janicevic, koji se u nedelju predao KFOR-
u, osumnjicen za ratne zlocine. Portparol medjunarodnih snaga na Kosovu, Filip Hening je rekao da se 
Janicevic predao juce, a da je prethodno bio uhapsen zbog nedozvoljenog posedovanja dve bombe. 
 
SREDA 12.04.2000 
U Pristini je odrzana prva sednica Prelaznog saveta Kosova kojoj su prisustvovali predstavnici Srba sa 
Kosova - Randjel Nojkic, Dragan Velic i Rada Trajkovic. 
Do 25 000 srpskih civila, koji su napustili Kosovo posle NATO kampanje, mogli bi da se vrate svojim 
kucama u narednim mesecima - izjavio je u Briselu jedan zvanicnik NATO-a. On je rekao da je ovaj 
broj procenjen prema raznim NATO izvorima i da bi mogao biti optimistacan, ali je rekao da alijansa 
podrzava povratak Srba u pokrajinu i da su njene mirovne trupe spremne da povratnicima garantuju 
bezbednost. 
Portparol SNV-a kosovskomitrovackog okruga Nikola Kabasic rekao je novinarima da su 42 Srbina koji 
se nalaze u zatvoru u severnom delu Kosovske Mitrovice, poceli strajk gladju, a razlog je pustanje na 
slobodu (iz istog zatvora) Albanca Dzeljaj Ademija koji je 7. marta u naselju Bosnjacka Mahala bacio 
dve rucne granate od kojih je povredjeno vise od 20 Srba.  
U pozaru u Orahovcu, u ulici koja razdvaja srpski i albanski deo grada cetiri srpske kuce potpuno su 
izgorele dok je jedna kuca delimicno je ostecena a povredjenih nije bilo, javili su danas radio amateri 
sa podrucja Metihije.  
Kako “Glas” nezvanicno saznaje iz izvora bliskih sudu u Kosovskoj Mitrovici, grupa sudija Haskog 
tribunala uskoro bi trebalo da poseti zatvor u Kosovskoj Mitorvici. U zatvoru se nalazi oko 50 Srba koji 
mesecima cekaju na sudjenje. Vecina je osumnjicena za ratne zlocine i to samo na osnovu anonimnih 
prijava Siptara i bez ikakvih dokaza.  
Sef UNMIK-a Bernar Kusner apelovao je na zemlje koje su primile izbeglice sa Kosova da svedu na 
najmanju meru njihovu prinudnu repatrijaciju. 
 
CETVRTAK 13.04.2000 
UNHCR je izrazila zabrinutost zbog jucerasnjih sugestija NATO-a da bi uskoro mogli da se stvore 
bezbednosni uslovi za povratak do 25.000 srpskih izbeglica na Kosovo. Specijalni izaslanik UNHCR-a 
za Balkan, Denis MekNamara, rekao je Rojtersu da ova organizacija nema dokaza koji bi potkrepili 
ovakvu sugestiju NATO-a. ( 
Poglavari islamske, pravoslavne i katolicke verske zajednice na Kosovu osnovali su cetvrtak 
Medjureligijski savet Kosova.  
Srpski pokret obnove (SPO) ocenio je danas da je “nelegalni i nelegitimni pravosudni sistem koji je 
UNMIK uspostavio na Kosovu i Metohiji samo jos jedno uporiste albanskih ekstremista za 
organizovano nasilje nad Srbima i pripadnicima ostalih nealbanskih nacionalnih zajednica”. 
Britanski Indipendent pise danas o sve vesoj resenosti zapadnih vlada da izbeglice sa Kosova sto pre 
vrate kucama. Kako prenosi radio BBC u emisiji na srpskom jeziku, list konstatuje da velikodusnost i 
gostoprimstvo koje je svet pokazao prema izbeglicama sa Kosova nestaju i da se zapadne vlade sada 
trude da na Kosovo posalju i vise izbeglica nego sto su tokom proslogodisnjeg sukoba primile. 
Portparol KFOR-a potpukovnik Filip Anido demantovao je prekjucera-snji izvestaj skopske Televizije 
A1 da je komandant KFOR-a general Klaus Rajnhart prilikom nedavnog susreta sa general-
pukovnikom Vojske Jugoslavije (VJ) Svetozarom Marjanovicem razgovarao o povratku jugoslovenskih 
granicara i policije na Kosovo.  
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Sudbina 1.200 kidnapovanih Srba sa Kosova, medju kojima je i 50 mestana Kosovske Mitrovice, i 
dalje je neizvesna, a prema saznanjima u juznom delu Mitrovice postoji logor u kome je smesten 
jedan broj Srba, izjavio je za niske “Narodne novine” clan Izvrsnog odbora SNV-a za Mitrovicu Marko 
Jaksic.  
Kako je saopstio portparol medjunarodnih snaga na Kosovu Hening Filip, juce je vojna policija KFOR-a 
ucestvovala u istrazi povodom smrti jednog coveka cije je telo otkriveno u njegovim kolima u 
Gremniku.  
Predstavnici Srba iz Orahovca odlucili su juce da prekinu sve kontakte sa medjunarodnim 
organizacijama i najavili kolektivno iseljavanje, javili su radio-amateri sa podrucja Metohije. 
 
PETAK 14.04.2000 
Specijalna misija Saveta bezbednosti UN, koja bi trebalo da ispita kako funkcionise administracija UN 
na terenu, doputovace u Pristinu 28. aprila i boraviti na Kosovu 3 dana, izjavila je Rada Trajkovic, 
posmatrac u Privremenom administrativnom vecc Kosova.  
U pretresima kuca u severnom delu Kosovske Mitrovice juce je zaplenjena veca kolicina oruzja, a zbog 
nedozvoljenog posedovanja oruzja uhapseno je pet Albanaca, saopstio je danas KFOR 
Medjunarodna policija UNMIK-a na Kosovu pocinje istragu protiv Hasima Tacija i rukovodstva OVK-a 
zbog ratnih zlocina i krivicnih dela protiv covecnosti, pise bugarski dnevnik ”Monitor” u sutrasnjem 
broju. Prema pisanju lista, istrazni organi UN Tacija terete za mucenja, ubistva i egzekucije, koje su 
vrsili pripadnici specijalnog odreda, formiranog za te namene, kao i za finansijsko reketiranje 
Albanaca 
Predsednik Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije, Vladika rasko-prizrenski Artemije, i 
predsednik Izvrsnog odbora SNV Momcilo Trajkovic otputovace sledece nedelje u Rusiju, na poziv 
sefa ruske diplomatije Igora Ivanova. Delegacija Srba sa Kosova ce imati razgovore u ruskoj Dumi i sa 
ruskim patrijarhom Aleksejem Drugim. 
Strucnjaci Haskog tribunala u ponedeljak nastavljaju iskopavanja na oko 300 lokacija na kojima se 
sumnja da postoje masovne grobnice, saopstila je danas portparol UNMIK-a Suzan Manuel 
Popis stanovnistva na Kosovu pocinje sledece nedelje, saopstila je danas misija OEBS-a u Pristini, 
precizirajuci da je popis stanovnistva osnov za formiranje buducih birackih spiskova u pokrajini 
Prema nepotrvdjenim informacijama, dve osobe izgubile su zivot u ekspoloziji koja se dogodila danas 
u juznom delu Kosovske Mitrovice, nastanjene uglavnom Albancima.  
Predsednik Srpskog nacionalnog veca Kosova i Methije Vladika Artemije nece govoriti na danasnjem 
mitingu opozicije u Beogradu, rekli su agenciji Beta srpski izvori bliski SNV. 
Pet ljudi albanske nacionalnosti je uhapseno i UNMIK policija ih drzi u pritvoru. Kod njih je nadjena 
velika kolicina oruzja, ukljucujuci 10 automatskih pusaka, 20 sarzera, 11 rucnih bombi i velika kolicina 
municije. 
Prestolonaslednik Aleksandar Karadjodjjevic pozvao je, u poruci organizatorima beogradskog mitinga, 
“sve Srbe i gradjane SRJ da se ujedine i stvore siroki opstenarodni pokret za demokratiju i promene, 
koji ce povesti narod u preporod, red i napredak” 
Norveska vlada donela je odluku da u naredna tri meseca na Kosovo vrati 5.000 Albanaca koji su 
tokom proslogo- disnjeg rata izbegli u tu drzavu. 
Srpski novinari, kao i izvestaci stranih informativnih kuca napustili su konferenciju za novinare 
medjunarodnih organizacija u juznom, albanskom delu Kosovske Mitrovice, posto je novinar agencije 
Kosova pres, Fadilj Miftari, rekao da “treba uhapsiti svakog drugog Srbina iz severnog dela grada, jer 
su to kriminalci”. 
Srpski posmatrac u Privremenom admnistrativnom vecu Kosova (PAVK) koja je ucestvovala u radu tog 
tela 11-og arpila, Rada Trajkovic, ocenila je sastanak kao seme demokratije na Kosovu. “Mi se 
nadamo da ce ovo biti pocetak resavanja problema”, rekla je Rada Trajkovic. 
Predsednik Izvrsnog odbora Srpskog nacionalnog veca (SNV) Kosovsko-mitrovickog okruga Oliver 
Ivanovic rekao je da je Srpska nacionalna skupstina (SNS) vestacka tvorevina “koja jedino radi na 
podeli Srba”. Reagujuci na sinocnju izjavu clana Izvrsnog odbora Socijalisticke partije Srbije (SPS), 
Nikole Sainovica, da SNS ima kljucnu ulogu u zastiti Srba u severnom delu Kosovske Mitrovice, 
Ivanovic je ocenio da je to “minorna organizacija koja nije u stanju da predstavlja ni samu sebe i 
kojoj niko ne veruje”. 
 
SUBOTA 15.04.2000 
Pripadnici austrijskih snaga KFOR-a zaplenili su veliku kolicinu ilegalnog oruzja i eksploziva tokom 
pretrage kamiona na kontrolnom punktu na putu Gracanica - Gnjilani: konfiskovano je 77 
protivtenkovskih mina, 40 granata i 1.000 okvira za municiju od 9 milimetara. 
Italijanski dnevnik “Manifesto” pokrenuo je u subotu raspravu o ubistvu 45 kosovskih Albanaca u 
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Racku i otkriva veci broj nejasnoca u vezi sa tim.  
Izdavac pristinskog lista na albanskom jeziku “Koha Ditore”, Veton Suroi izjavio je u intervjuu ceskom 
dnevniku “Lidove novini” da je bezvlasce najveca opasnost za Kosovo, a ne ideja Velike Albanije, 
ocenivsi da tu ideju ne zastupa vise od jednog procenta kosovskih Albanaca. 
“Tajms” pise da ce Britanija imati posmatraca u Evrokorpusu na Kosovu, mada je odbijala ucesce u 
toj organizaciji.  
Dete albanske nacionalnosti tragicno je nastradalo juce oko podneva u saobracajnoj nesreci u 
istocnom delu Mitrovice. Mladi decak izleteo je ispred francuskog oklopnog vozila koje ga nije moglo 
zaobici.  
Privremeno administrativno vece Kosova (PAVK) formiralo je Central-nu izbornu komisiju za lokalne 
izbore, planirane za jesen, saopsteno je u Pristini.  
Predstavnik za izbore regionalnog centra OEBS-a za region Kosovske Mitrovce Frod 
Stroner najavio je u petak da ce popis stanovnistva u sest opstina tog regiona poceti 26. aprila. 
Srpski posmatrac u Prelaznom savetu Kosova otac Sava izjavio je juce Srni da Srpsko nacionalno vece 
(SNV) ne moze ucestvovati u najavljenom popisu stanovnistva u pokrajini. 
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